

ՏԵՂԵԿՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐ ՀԵՂԻՆԱԿՆԵՐԻ ՄԱՍԻՆ
СВЕДЕНИЯ ОБ АВТОРАХ
INFORMATION ABOUT THE AUTHORS

1. **Մեյրան Զաքարյան** – փիլիսոփայական գիտությունների դոկտոր, պրոֆեսոր, ԵՊՀ փիլիսոփայության պատմության, տեսության և տրամաբանության ամբիոնի վարիչ
Сейран Закарян – доктор философских наук, профессор, заведующий кафедрой истории и теории философии и логики ЕГУ
Seyran Zakaryan – Sc. D. in Philosophy, Professor, Head of the Chair of History, Theory and Logic of Philosophy, YSU
Էլ. փոստ՝ szakaryan@ysu.am
2. **Ալբերտ Ղազարյան** – փիլիսոփայական գիտությունների թեկնածու, ԵՊՀ փիլիսոփայության պատմության, տեսության և տրամաբանության ամբիոնի դոցենտ
Альберт Казарян – кандидат философских наук, доцент кафедры истории и теории философии и логики ЕГУ
Albert Ghazaryan – PhD, Associate Professor of the Chair of History of Philosophy, Theoretical Philosophy and Logic, YSU
Էլ. փոստ՝ aghazaryan@ysu.am
3. **Ղազար Ավետիսյան** – փիլիսոփայական գիտությունների թեկնածու, ԵՊՀ սոցիալական փիլիսոփայության և բարոյագիտության ամբիոնի ասիստենտ
Казар Аветисян – кандидат философских наук, ассистент кафедры социальной философии и этики ЕГУ
Ghazar Avetisyan – PhD, Assistant Professor of the Chair of Social Philosophy and Ethics, YSU
Էլ. փոստ՝ ghazar.avetisyan@ysu.am
4. **Գևորգ Հակոբյան** – ԵՊՀ փիլիսոփայության պատմության, տեսության և տրամաբանության ամբիոնի ասպիրանտ
Геворг Акобян – аспирант кафедры истории истории и теории философии и логики ЕГУ
Gevorg Hakobyan – PhD student of the Chair of History of Philosophy, Theory and Logic, YSU
Էլ. փոստ՝ gevorg.hakobyan82@gmail.com
5. **Միլվա Պետրոսյան** – փիլիսոփայական գիտությունների թեկնածու, ԵՊՀ փիլիսոփայության պատմության, տեսության և տրամաբանության ամբիոնի դոցենտ
Сильва Петросян – кандидат философских наук, доцент кафедры истории и теории философии и логики ЕГУ
Silva Petrosyan – PhD, Associate Professor of the Chair of History of Philosophy, YSU
Էլ. փոստ՝ silva.petrosyan@ysu.am
6. **Մովսես Դեմիրճյան** – փիլիսոփայական գիտությունների թեկնածու, ԵՊՀ փիլիսոփայության պատմության, տեսության և տրամաբանության ամբիոնի դոցենտ
Мовсес Демирчян – кандидат философских наук, доцент кафедры истории и теории философии и логики ЕГУ

Movses Demirchyan – PhD, Associate Professor of the Chair of History, Theory and Logic of Philosophy, YSU

Էլ. փոստ՝ mdemirchyan@ysu.am

7. **Վլադիմիր Միքայելյան** – հոգեբանական գիտությունների դոկտոր, ԵՊՀ սոցիալական և կլինիկական հոգեբանության ամբիոնի դոցենտ

Владимир Микаелян – доктор психологических наук, доцент кафедры социальной и клинической психологии ЕГУ

Vladimir Miqayelyan – Sc. D. in Psychology, Associate Professor of the Chair of Social and Clinical Psychology, YSU

Էլ. փոստ՝ vladirmikayelyan@ysu.am

8. **Հրանտ Ավանեսյան** – հոգեբանական գիտությունների դոկտոր, պրոֆեսոր, ԵՊՀ ընդհանուր հոգեբանության ամբիոնի վարիչ

Грант Аванесян – доктор психологических наук, профессор, заведующий кафедрой общей психологии ЕГУ

Hrant Avanesyan – Sc. D. in Psychology, Professor, Head of the Chair of General Psychology, YSU

Էլ. փոստ՝ avanesyanh@ysu.am

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ * СОДЕРЖАНИЕ * CONTENTS

ՓԻԼՍՈՓԱՅԻՆՈՒԹՅՈՒՆ ФИЛОСОФИЯ PHILOSOPHY

- Սերյան Ջարարյան* – Հայոց ինքնությունը անհատակենտրոն և կոլեկտիվակենտրոն մշակույթների աղավաղված ձևերի համաձիրում..... 3
- Сейран Закарян* – Армянская идентичность в контексте искажённых форм индивидуалистических и коллективистских культур
- Seyran Zakaryan* – The Armenian Identity in the Context of Distorted Forms of Individualistic and Collectivistic Cultures
- Ալբերտ Ղազարյան* – Փիլիսոփայության պատմության՝ որպես գիտական գիտելիքի ընդունման չափանիշները..... 15
- Альберт Казарян* – О критериях признания истории философии научной дисциплиной
- Albert Ghazaryan* – On the History of Philosophy as Criteria for Expanding Scientific Knowledge
- Ղազար Ավետիսյան* – Անծանոթ տարածությունը (ֆրոնտիեր) որպես մշակութային սահմանների հաղթահարման միջավայր..... 23
- Казар Аветисян* – Незнакомое пространство (фронтир) как среда преодоления культурных границ
- Ghazar Avetisyan* – Unknown Space (Frontier) as an Environment for Overcoming Cultural Boundaries
- Գևորգ Հակոբյան* – Իրավաբանական խոսույթի ոչճշմարիտ տարրերի շուրջ..... 32
- Геворг Акопян* – О неистинных элементах политико-правового дискурса
- Gevorg Hakobyan* – On the Non-True elements of the Right-Political Discourse
- Սիլվա Պետրոսյան* – Մշակույթի փիլիսոփայական ընկալումը Հին Հունաստանում և Հռոմում..... 44
- Сильва Петросян* – Философское понимание культуры в Древней Греции и Риме
- Silva Petrosyan* – Philosophical Concept of Culture in Ancient Greece and Rome
- Մովսես Դեմիրճյան* – Հասկացումը փիլիսոփայական գիտելիքի համակարգում..... 55
- Мовсес Демирчян* – Понимание в системе философского знания
- Movses Demirtshyan* – Understanding in the System of Philosophical Knowledge

ՀՈԳԵԲԱՆՈՒԹՅՈՒՆ
ПСИХОЛОГИЯ
PSYCHOLOGY

Վլադիմիր Միքայելյան – Սկզբից անգիտակցական էր (ռուս.)..... 66
Владимир Микаелян – В начале было бессознательное
Vladimir Mikayelyan – In the Beginning was Unconscious (Rus.)

ԳԻՏԱԿԱՆ ԿՅԱՆՔ
НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ
SCIENTIFIC LIFE

Հրանտ Ավանեսյան – Հայ հոգեբանների գիտական համայնքի միջազգային նախաձեռնությունները («Տեսական և կիրառական հոգեբանության արդի հիմնախնդիրները» 7-րդ միջազգային գիտաժողով)..... 76
Грант Аванесян – Международные инициативы научного сообщества армянских психологов (7-я международная конференция «Современные проблемы теоретической и прикладной психологии»)
Hrant Avanesyan – International Initiatives of the Scientific Community of Armenian Psychologists (“Current Issues in Theoretical and Applied Psychology” 7th International Conference)

Տեղեկություններ հեղինակների մասին..... 82
Сведения об авторах
Information about the Authors